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V R O M GEMIST OP STUDIEDAG OVER VERBREED RIOOLRECHT 

Gemeenten missen geld 
voor afkoppelen 
De Wetgemeentehjke watertaken en de nieuwe integrale Waterwet stonden centraal op een bijeen
komst op 28 september in het Watermuseum in Arnhem over het verbreed rioolrecht. Op dtt door het 
Studiecentrum voor Bedrijf en Overheuirjeorganiseerd symposium werd onder andere ̂ edebateerd 
over de reikwijdte van dat verbreed rioolrecht door een 60-tal vertegenwoordigers vangemeenten en 
waterschappen. 

De bijeenkomst ondervond wat hinder 
van het nog vertrouwelijke karakter van de 
Wet gemeentelijke watertaken én van het 
feit dat het Ministerie van VROM geen afge
vaardigde wilde sturen naar het congres. 
Ook het aangekondigde CDA-Kamerlid Erik 
van Lith moest (om persoonlijke redenen) 
verstek laten gaan. Vragen leefden bij de 
aanwezigen echter volop. Hoe breed wordt 
het verbreed rioolrecht? Hoe wordt de parti-
culiete verantwoordelijkheid met bettek-
king tot afkoppelen geregeld? Is afkoppelen 
sowieso doelmatig? Hoe gaat de zuivering 
van regenwater dat van wegen afstroomt, 
aangepakt worden? Hoe groot is het percen
tage bewonets dat weet om te gaan met 
afvalwater? Komen de extra kosten van de 
nieuwe maatregelen bij de gemeenten 
terecht en de baten (minder zuivering door 

afkoppelen) bij het waterschap? Komt et uit
eindelijk één heffing voor waterschappen en 
gemeenten? Bij gemeenten leeft vooral de 
vrees dat zij meer taken toebedeeld ktijgen, 
die ze op zich ook wel willen uitvoeren, maar 
waarvoor nauwelijks extra geld vanuit 'Den 
Haag' zal toestromen. De gemeenten zullen 
zorg moeten gaan dragen voor de verwer
king van het overtollig grondwater én het 
hemelwater. 

Rob Weeda, hoofd beleid en beheer 
stadswetken van de gemeente Dordrecht, 
maakte duidelijk dat de uitgaven van 
gemeenten ook afhangen van wat de 
gemeenteraad aan verhoging van de 
gemeentelijke belastingen toestaat. In Dor
drecht zal volgend jaar de rioolheffing met 
slechts r,5 procent stijgen. 

strijd ontstaat om de consument. De water
schappen en drinkwaterbedrijven kunnen 

Herman Wijffels onrvancjt uit handen van directeurSjef 
Ernes van Aqua jor All het eerste exemplaar van het 
waterspc! Aquaquest, een spel dat uitdaagt een̂ oede 
waterbeheerder te zijn, te blijven of te worden. 

klanten mogelijkheid bieden om extra bij te 
dragen voor specifieke projecten, bijvoorbeeld 
via een 'blauw watertarief of een apart giro
nummer. Een blijk van erkenning door de 
overheid is dat Aqua for All door middel van de 
verkregen TMF-subsidie (Thematische Mede-
Financiering) elke euro van donoren en deelne
mers kan verdubbelen. 

Structurele inbreng watersector 
Martien den Blanken (algemeen directeur van 
PWN) drong er bij de waterbedrijven op aan 
een duidelijk gebaar te maken dat de maat
schappelijke verantwoordelijkheid van de 
watersector onderstreept. Hij stelde de water
bedrijven voor structureel een bedrag uit eigen 
bedrijfsvoering aan Aqua for All beschikbaar te 
stellen. PWN stelt zelf 0,25 procent van haar 
omzet beschikbaar oftewel circa 60 eurocent 
per huishouden per jaar. * 

Isabel Couwenberg 

Scheiding waterketen-
watersysteem onnodig 

Willem van Douwen, beleidsmedewerker 
bij de gemeente Alkmaar en voorzittet van de 
werkgroep Water van de VNG, poneetde de 
stelling dat een splitsing tussen watetketen 
en watersysteem onnodig en ondoelmatig is. 
Waatmee zo ongeveet alle aanwezigen het 
eens waren. In de praktijk werkt het onder
scheid volgens Van Douwen niet. Het is een 
vetschil tussen de maniet van denken binnen 
Vetkeet en Waterstaat enerzijds en VROM 
anderzijds. Lokale watetconvenanten of-
akkoorden tussen gemeente en waterschap 
werken volgens Van Douwen veel beter. Dan 
bestaat tuimte voot maatwerk en gebiedsge
richte maattegelen op het gebied van riole
ring en het afkoppelen van hemelwater. 

Robert van Cleef van Sterk Consulting 
gaat er vanuit dat de lokale lasten van de rio
lering en het afkoppelen de komende jaren 
ongeveer 5,5 procent zullen stijgen. Die kos
tenstijging is daarmee minimaal, tetwijl de 
meer integrale aanpak van regen- en afval-
watet wel de maatschappelijke welvaart ver
groot. Door integraal te werken, zullen 
gemeenten tela tief goedkoper uit zijn, aldus 
Van Cleef 

Ambtieus 
Dat de doelstelling rond afkoppelen 

nogal ambitieus was (in de 4e Nota water
huishouding ging men er vanuit dat in 2006 
een vijfde van de hemelwatetafvoer afgekop
peld moest zijn), bleek uit het verhaal van 
Gert-Jan Wientjes van Waterschap Aa en 
Maas. Tetwijl de provincie Noord-Brabant 
nog uitgaat van vijf procent afkoppelen in 
dit jaar, haalt het waterschap nog niet eens 
het eigen doel van 3,5 ptocent. In heel 
Nederland is nu ruim vier procent afgekop
peld. Als alle huidige plannen voot afkoppe
ling doorgaan, zou in 2010 ongeveer tien 
ptocent van de hemelwaterafvoer afgekop
peld zijn van de riolering. 

Gedrag bewoners 
De uitloging van zware metalen uit 

regenpijpen en dakgoten wordt in Neder
land te streng aangepakt, vond dagvoorzittet 
Govert Geldof Volgens hem wordt de 
bemesting van patticuliere terreinen straks 
problematischer voor het grondwater. 
Sowieso is het gedrag van mensen van groot 
belang voor het omgaan met riolering en 
regenwatet. Geldof schatte in dat het zo'n 
tien tot 20 jaar kan duten voordat bewoners 
van sreden en dorpen hun gedrag aangepast 
hebben en meewetken aan afkoppelen, f. 
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